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Sag nr. Kl. Min. Sager 

Åbning 17:00 10 
Åbning af mødet, herunder godkendelse af dagsorden.  

Velkomst / sang 

Spørgetid 17:10 10 Ingen spørgsmål modtaget [pr. 11.05.24]. 

2 17:20 20 

Udtalelse til Indenrigs- og Sundhedsministeriet om 

Rigsrevisionens beretning om overholdelse af de maksimale 

ventetider for kræftpatienter 

3 17:40 10 Amgros årsregnskab 2023 

4 17:50 5 Konvertering af lån med øget løbetid 

5 17:55 10 Udmøntning af trepartsmidler til strategisk løndannelse 

6 18:05 10 Vaccination mod covid-19 og influenza i 2024 

7 18:15 15 Høringssvar til Movias Mobilitetsplan 

8 18:30 15 
Høringssvar til SOSU H om udbud af grundforløb 2 rettet mod 

pædagogisk assistentuddannelse 

9 18:45 15 
Udbud vedrørende udvidelse af ladeinfrastruktur med 

lynladeudtag 

10 19:00 10 Indberetning om jordforurening 2023 

11 19:10 10 
Afrapportering og godkendelse af regnskab fra miljø- 

klimaudvalgets studietur til Paris 

12 19:20 5 

Regionsrådsmedlem Emilie Haug Rasch (Ø) midlertidige 

fravær - indtræden af stedfortræder og midlertidig fordeling 

af poster 

13 19:25 10 
Lukket - FORTROLIG - Orientering om status for 

implementering og drift af Den Regionale Sterilcentral 

14 19:35 10 
Lukket - FORTROLIG - Forskningsbevilling fra Novo Nordisk 

Fonden 

15 19:45 5 
Lukket - FORTROLIG - Orientering om resultatet af "Bedre 

tekstilers" arbejde med fremtidens uniformer 

16 19:50 1 Underskriftsark 
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• Velkommen til regionsrådsmøde.  

 

• Vi starter med at synge. 

 

• Det er Finn Rudaizky (O), der står for at vælge sang og vil du sige et par ord om 

sangen, der er valgt? [I Danmark er jeg født]. 

 

• Sangbladene ligger omdelt på bordene – er der en, der vil synge for? [der synges] 

 

• Mødet er åbnet. 

 
 
Afbud:  

• Der er modtaget afbud fra Bergur Løkke Rasmussen (M) og Emilie Haug Rasch 
(Ø). 
 

• Thomas Skov Rasmussen (V) er indkaldt som stedfortræder for Bergur Løkke 
Rasmussen (M). 

 

• ??? er indkaldt som stedfortræder for Emilie Haug Rasch (Ø) 
 

• Kan vi herefter være enige om, at betingelser for stedfortræderens indtræden er 
opfyldt? 

 

• Det kan vi – så kan stedfortræderen formelt indtage pladsen.  
 

Dagsorden: 

• Den udsendte dagsorden til mødet i dag omfatter 15 sager.  

 

• Der er eftersendt bilag til sag 2, 3, 4, 5 og 7 

 

• Er der nogen medlemmer, der i øvrigt ønsker at udtale sig om dagsordenen? 

 

• Der er ingen bemærkninger - så er dagsordenen godkendt. 

 

• Så kan vi gå over til spørgetiden. 
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SPØRGETID  

• Der er ikke indkommet skriftlige spørgsmål [pr. 11.05.24]. 
 

• Så jeg skal høre, om der blandt tilhørerne er nogen, der ønsker at stille spørgs-
mål? 
 

[Hvis der ikke er spørgsmålsstillere, går vi direkte til den første sag på dagsordenen. 
Hvis der er spørgsmålsstillere, følges nedenstående manual] 

 

Før spørgeren får ordet siger regionsrådsformanden: 

Jeg skal gøre opmærksom på, at mundtlige spørgsmål skal være korte og skal kunne 
fremsættes på 2 minutter og ligeledes besvares på 2 minutter. Spørgeren kan 
herefter få et kort supplerende spørgsmål besvaret. Ansatte i Region Hovedstaden 
kan i henhold til spørgetidsreglerne ikke stille spørgsmål i spørgetiden. 

Og jeg skal også gøre opmærksom på, at spørgsmål, der vedrører sager på 
dagsordenen, i henhold til spørgetidsregulativet vil blive besvaret under 
behandlingen af de pågældende sager.  

 

……….. (mundtlige spørgsmål)] 

 

 

 

Vi går herefter til behandling af første sag: ”Udtalelse til Indenrigs- og 
Sundhedsministeriet om Rigsrevisionens beretning om overholdelse af de 
maksimale ventetider for kræftpatienter”: 
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Sag nr. 2 

Udtalelse til Indenrigs- og Sundhedsministeriet om Rigsrevisionens beretning om 

overholdelse af de maksimale ventetider for kræftpatienter 

Talepunkter: 

 

• Kræftområdet er og skal være et højt prioriteret område.  
 

• Vi følger kræftområdet månedligt i forretningsudvalget, hvor vi har sat 
regionale udviklingsmål for forløbstider i kræftpakker og samtidig følger op på 
maksimale ventetider 
 

• I sagen her skal vi godkende udtalelse til overholdelse af de maksimale 
ventetider for kræftpatienter 
 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget, som bad om at få revideret 
udtalelsen med en uddybning af afsnittet om dokumentation i patienternes 
journaler. 
 

• Den reviderede udtalelse er eftersendt 
 

• Karin Friis Bach har igennem Danske Regioner udtalt sig meget fint på 
regionernes vegne, hvor det også er præciseret, hvad vi ikke er enige i – 
hvilket også er med i udtalelsen. [afklar på statusmødet om Lars skal give 
Karin ordet på sagen] 
 

• Er der bemærkninger? 
 

• Kan vi godkende? 
 

Til formandens baggrundsinformation: 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet, idet afsnit om dokumentation i patienternes journaler uddybes. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 

 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 3 

Amgros årsregnskab 2023 

Talepunkter: 

• Den fællesregionale grossistvirksomhed Amgros I/S har fremsendt revideret 
årsregnskab til godkendelse. 
 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget.  

 

• Der er eftersendt supplerende materiale til sagen (bilag XX). 
 

• Region Hovedstadens andel af driftsoverskuddet for 2023, vedrørende 

lægemidler udgør 36,8 pct., hvilket svarer til 18,2 mio. kr.  

 

• Dette er højere end den forventede indtægt på 6,8 mio. kr., som indgår i 

regionens budget i 2024.  

 

• De 11,4 mio. kr. vil dermed have en positiv effekt på Region Hovedstadens 

resultat i 2024.  

 

• Er der bemærkninger?  

 

• Kan vi godkende? 
 

Til formandens baggrundsinformation: 

Baggrund om forskning vedlægges 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 

 
Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 4 

Konvertering af lån med øget løbetid 

Talepunkter: 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget. 
 

• Der er eftersendt supplerende materiale til sagen (bilag XX). 
 

• Regionsrådet godkendte den 15. maj 2018 et låneoptag til finansiering af 

kvalitetsfondsprojekterne, herunder: 

• 63,1 mio.kr. til Nyt Hospital Bispebjerg  

• 128,5 mio.kr. til Nyt Hospital Hvidovre. 

 

• Lånene blev optaget som stående afdragsfrie lån, der udløber ved udgangen 

af 2024.  

 

• Vi skal ifølge de finansielle retningslinjer godkende en konvertering af 

låneoptaget, der nu får en løbetid frem til 2031   

  

• Er der bemærkninger?  

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

Ifølge lånebekendtgørelsen § 9 stk. 2 må stående lån maksimalt have en løbetid på 

15 år med et afdragsforløb, der højest giver en gennemsnitlige løbetid på 10 år. Der 

er således mulighed for at konverterer lånene til nye lån med afdrag og en løbetid 

frem til 2031. Da der er tale om konvertering af lån med 

løbetidsforlængelse kræves en regionsrådsbeslutning jf. de finansielle 

retningslinjer.  

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
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Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 5 

Udmøntning af trepartsmidler til strategisk løndannelse 

Talepunkter: 

 

• Regeringen, Forhandlingsfællesskabet, Kommunernes Landsforening, Danske 

Regioner og Akademikerne blev d. 4. december 2023 enige om 

udmøntningen af en ekstraordinær ramme til løn og arbejdsvilkår i form af en 

trepartsaftale om løn og arbejdsvilkår. 

 

• Sagen gengiver de helt overordnede rammer og principper for, hvordan 

midlerne skal fordeles. 

 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget. 

 

• Der er eftersendt supplerende materiale til sagen, idet forretningsudvalget 
bad om en uddybning af fordelingen af midler. Bemærk at det er fortroligt, 
og derfor gengiver jeg heller ikke detaljerne her af hensyn til de kommende 
forhandlinger med parterne. (bilag XX). 
 

• Er der bemærkninger? 

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 6 

Vaccination mod covid-19 og influenza i 2024 

Talepunkter: 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget efter afstemning. 
 

• Regeringen har besluttet, at der skal vaccineres mod covid-19 og influenza i 

efteråret og vinteren 2024.  

 

• Danske Regioners bestyrelse godkendte 7. marts 2024, at organiseringen vil 

ligne den fra sidste sæson med regionale vaccinationscentre og inddragelse af 

private aktører – fx apoteker.  

 

• Herudover forhandler Danske Regioner med PLO om, hvorvidt almen 

praktiserende læger kan stå for vaccination på plejehjem og udvalgte sociale 

botilbud samt af svært immobile borgere i eget hjem.  

 

• Ud fra de ændrede forudsætninger har staten spillet ud med en samlet 

økonomisk ramme på 220 mio. kr. for alle regioner under ét.  

Danske Regioner forsøger at forhandle denne ramme op. 

 

• Sidste år modtog Region Hovedstaden 100 mio. kr.  

 

• Er der bemærkninger? [Konservative jf. protokol på FU] 

 

• Ønskes der afstemning?  

 

• Afstemning: 

o For: 

o Imod: 

o Undlader: 

 

Hermed kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 
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POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 

Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Formandens satte indstillingen til afstemning. 
For stemte: A (3), B (2), F (1), O (1), V (2) og Ø (2), i alt 11. 
Imod stemte: C (2), i alt 2. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt 13. 

Indstillingen var herefter taget til efterretning. 
 
Det Konservative Folkeparti ønskede følgende tilføjet protokollen: 
”Det Konservative Folkeparti ønsker, at vaccinationsindsatsen 2024/2025 organiseres som i 
2022/2023 i samarbejde med de praktiserende læger og med inddragelse af private aktører. Vi 
mener således ikke, vaccineindsatsen skal omfatte regionale vaccinecentre”. 

Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 7 

Høringssvar til Movias Mobilitetsplan 

Talepunkter: 

• Sagen er anbefalet af udvalget for trafik og regional udvikling og af   

forretningsudvalget, efter afstemning af flere ændringsforslag. 

 

• Der er eftersendt supplerende materiale til sagen, idet høringssvaret er 
tilrettet i forlængelse af godkendte ændringsforslag (bilag XX). 
 

• Er der bemærkninger? [Marianne Frederik (Ø), forperson for udvalget for 

trafik og regional udvikling, SF ifm. ÆF, B ifm. ÆF]? 

 

• Ønskes der afstemning?  

 

• Afstemning: 

• For: 

• Imod: 

• Undlader: 

 

• Er der bemærkninger? 

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
”Udvalget for trafik og regional udviklings oprindelige indstilling til forretningsudvalget var 
følgende:  
 
"Udvalget for trafik og regional udvikling anbefaler over for forretningsudvalget og regionsrådet: 
 

• at godkende udkast til høringssvar til forslag til Movias Mobilitetsplan 2024 (revideret 
bilag 4)." 
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Der var eftersendt supplerende materiale (bilag 8).  
 
Socialistisk Folkeparti genfremsatte følgende ændringsforslag b) fra udvalgsbehandlingen: 
 
"b) Tilføj i slutningen afsnit 2 på s. 2 før "Generelt bør...", at ”Specielt BRT-løsninger er afgørende 
for fremkommeligheden på længere sigt pga. befolkningsfremskrivningen.”" 
 
Formanden satte ændringsforslag b) fra Socialistisk Folkeparti til afstemning: 
For stemte: B (2), F (1) og Ø (2), i alt 5.  
Imod stemte:  A (3), C (2) og V (2), i alt 7. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt 12. 
Ændringsforslag b) fra Socialistisk Folkeparti var hermed bortfaldet. 
 
Radikale Venstre fremsatte følgende ændringsforslag (bilag 9): 
 
”at udvalget beder administrationen om at indskrive i høringssvaret, at Region Hovedstaden 
mener, at mobilitetsplanen skal revideres, så det indskrives at Movia vil udfase brugen af 
biobaserede brændstoffer - særligt i forhold til HVO og lignende brændstoffer, der baseres på 
fødevarer. Såfremt dette kræver mindre forbehold i forhold til ambitionen om fossilfri drift i 
2030, bør dette ligeledes indtænkes.” 
 
Formanden satte ændringsforslag fra Radikale Venstre til afstemning: 
For stemte: A (3), B (2), F (1), V (2) og Ø (2), i alt 10. 
Imod stemte: 0. 
Undlod at stemme: C (2), i alt 2. 
I alt 12. 
Ændringsforslaget fra Radikale Venstre var dermed godkendt og høringssvaret tilrettes i 
overensstemmelse hermed. 
 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) og Finn Rudaizky (O) deltog ikke i sagens 
behandling. 
 
Udvalget for trafik og regional udviklings beslutning den 24. april 2024:  
Det Konservative Folkeparti og Socialdemokratiet fremsatte ændringsforslag om, ”at den politiske 
stillingtagen til udfasning af brugen af HVO udskydes, indtil der politisk kan træffes en beslutning 
på et oplyst grundlag på baggrund af en sag fra administrationen om fordele og ulemper ved 
udfasning af HVO." 
 
Formanden satte ændringsforslaget fra Det Konservative Folkeparti og Socialdemokratiet til 
afstemning: 
For stemte: C (3) og O (1), i alt 4. 
Imod stemte: Kim Rockhill (A), B (1), F (1) og Ø (2) i alt 5. 
Undlod at stemme: Nicolai Kampmann (A), i alt 1. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var herefter bortfaldet. 
 
Radikale Venstre fremsatte følgende ændringsforslag (bilag 5): 
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”at udvalget beder administrationen frem mod forretningsudvalgsmødet den 7. maj 2024 at 
indskrive i høringssvaret, at Region Hovedstaden mener, at mobilitetsplanen skal revideres, så det 
indskrives at Movia vil udfase brugen af biobaserede brændstoffer - særligt i forhold til HVO og 
lignende brændstoffer der baseres på fødevarer. Såfremt dette kræver mindre forbehold i forhold 
til ambitionen om fossilfri drift i 2030, bør dette ligeledes indtænkes.” 
 
Formanden satte ændringsforslaget fra Radikale Venstre til afstemning: 
For stemte: B (1), (F) 1 og Ø (2), i alt 4. 
Imod stemte: C (3), O (1) og Nicolai Kampmann (A), i alt 5. 
Undlod at stemme: Kim Rockhill (A), i alt 1. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var herefter bortfaldet. 
 
Socialistisk Folkeparti fremsatte følgende ændringsforslag (bilag 6 og 7): 
”at udvalget beder administrationen op mod forretningsudvalgsmødet den 7. maj 2024, at ændre 
høringssvaret ud fra følgende: 
 
a) Slet ordet ”samkørsel” som eksempel i indledende tekst på flere mobilitetselementer i afsnit 2 
på s. 1. 
 
b) Tilføj i slutningen afsnit 2 på s. 2 før "Generelt bør...", at ”Specielt BRT-løsninger er afgørende 
for fremkommeligheden på længere sigt pga. befolkningsfremskrivningen.” 
 
c) Tilføj før afsnittet "Vi foreslår konkret..." afsnit 5 på s. 2, at ”Gratis cykelmedtagningsforsøget er 
glimrende, men at der i mobilitetsplanen savnes et fokus på, at kombinationsrejser med cykel kan 
øge antallet af passagerer – specielt på det strategiske net. Det foreslår Regionen at arbejde 
systematisk med i den nye mobilitetsplan”. 
 
d) Tilføj efter afsnittet "Vi foreslår konkret...": afsnit 5 på s. 2 "Regionen foreslår også, at statens 
rolle i udviklingen af et BRT-net markeres stærkere. Det kræver enten en markant tilpasning af 
adgangen til lånefinansiering eller større økonomisk ramme, hvis kommuner og regioner skal løfte 
drift og anlæg."  
 
e) Slet hele afsnit 2 på s. 3 om samkørsel og erstat med: "Regionen anerkender at samkørsel er et 
område i stor udvikling med potentiale og har selv oparbejdet en betydelig viden. Dog stiller 
Regionen sig undrende over for det store fokus på systematisk samkørsel fra mobilitetsplanens 
side og er bl.a. ikke overbevist om at FlexTrafik skal indarbejdes i samkørselskonceptet”.  
 
f) Tilføj efter afsnit 3 på s. 4: "Regionen ser gerne, at alle aspekter af busdriften gøres emissionsfri 
og foreslår derfor konkret, at der indskrives, at såvel drift, som kabineopvarmning gøres 
emissionsfrit på længere sigt." ” 
 
Formanden satte de enkelte punkter fra Socialistisk Folkepartis ændringsforslag til afstemning: 
 
a) 
For stemte: A (2), B (1), C (3), F (1), O (1) og Ø, (2), i alt 10. 
Imod stemte: 0. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var hermed godkendt. 
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b) 
For stemte: Kim Rockhill (A), B (1), F (1) og Ø (2), i alt 5. 
Imod stemte: Nicolai Kampmann (A), C (3) og O (1), i alt 5. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var herefter bortfaldet. 
 
c) 
For stemte: A (2), B (1), C (3), F (1), O (1) og Ø (2), i alt 10. 
Imod stemte: 0. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var hermed godkendt. 
d) 
For stemte: A (2), B (1), C (3), F (1), O (1) og Ø (2), i alt 10. 
Imod stemte: 0. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var hermed godkendt. 
 
e) 
For stemte: A (2), B (1), F (1), O (1) og Ø (2), i alt 7. 
Imod stemte: C (3), i alt 3. 
Undlod at stemme: 0. 
I alt: 10. 
Ændringsforslaget var hermed godkendt. 
 
f) 
For stemte: A (2), B (1), C (3), F (1), O (1) og Ø (2), i alt 10. 
Imod stemte: 0. 
Undlod at stemme: 0. 

I alt: 10. 
Ændringsforslaget var hermed godkendt. 
 
I ændringsforslaget fra Socialistisk Folkeparti blev litra a), c), d), e) og f) hermed 
godkendt, og administrationens indstilling bortfaldt hermed. Administrationen vil 
op mod forretningsudvalgsmødet den 7. maj 2024 indarbejde de 
godkendte ændringsforslag i høringssvaret. 
 
Randi Mondorf (V) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 8 

Høringssvar til SOSU H om udbud af grundforløb 2 rettet mod pædagogisk 

assistentuddannelse 

Talepunkter: 

• Sagen er anbefalet af udvalget for trafik og regional udvikling og af   
forretningsudvalget. 
 

• Er der bemærkninger?  Marianne Frederik (Ø), forperson for udvalget for 
trafik og regional udvikling]? 
 

• Kan vi godkende? 
 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 

Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) og Finn Rudaizky (O) deltog ikke i sagens 
behandling. 

Udvalget for trafik og regional udviklings beslutning den 24. april 2024: 
Anbefalet. 
Randi Mondorf (V) deltog ikke i sagens behandling.  
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 9 

Udbud vedrørende udvidelse af ladeinfrastruktur med lynladeudtag 

Talepunkter: 

 

• Sagen er anbefalet af miljø- og klimaudvalget og forretningsudvalget. 

 

• Er der bemærkninger? [Line Ervolder (C), formand for miljø- og 

klimaudvalget?] 

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) og Finn Rudaizky (O) deltog ikke i sagens 
behandling. 

 
Miljø- og klimaudvalgets beslutning den 24. april 2024:  
Anbefalet. 
Kristine Kryger (B) deltog ikke i sagens behandling. 

 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 10 

Indberetning om jordforurening 2023 

Talepunkter: 

 

• Sagen er anbefalet af miljø- og klimaudvalget og af forretningsudvalget. 

 

• Er der bemærkninger? [Line Ervolder (C), formand for miljø- og 

klimaudvalget?]. 

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) og Finn Rudaizky (O) deltog ikke i sagens 
behandling. 
 
Miljø- og klimaudvalgets beslutning den 24. april 2024:  
Anbefalet. 
Kristine Kryger (B) deltog ikke i sagens behandling. 

 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 11 

Afrapportering og godkendelse af regnskab fra miljø- og klimaudvalgets studietur til 

Paris 

Talepunkter: 

 

• Sagen er anbefalet af miljø- og klimaudvalget og af forretningsudvalget. 

 

• Er der bemærkninger? [Line Ervolder (C), formand for miljø- og 

klimaudvalget?]. 

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) og Finn Rudaizky (O) deltog ikke i sagens 
behandling. 
 
Miljø- og klimaudvalgets beslutning den 24. april 2024:  
Anbefalet. 
Kristine Kryger (B) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 12 

Regionsrådsmedlem Emilie Haug Rasch (Ø) midlertidige fravær - indtræden af 

stedfortræder og midlertidig fordeling af poster 

Talepunkter: 

 

• Regionsrådsmedlem Emilie Haug Rasch (Ø) har oplyst, at hun på grund af 

helbredstilstand ønsker fritagelse fra regionsrådet og øvrige regionale hverv. 

 

• Fritagelsen gælder fra i dag og indtil videre  

 

• Regionsrådet skal derfor tage stilling til, om betingelserne for indkaldelse af 

stedfortræder i regionsrådet er opfyldt, samt i givet fald fordele poster 

vedrørende Emilie Haug Rasch (Ø) øvrige regionale hverv. 

 

• I kan se den konkrete fordeling af poster i sagens indstillingspunkter 

 

• Er der bemærkninger?  

 

• Kan vi godkende? 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

 Da Emilie er fraværende, skal RR ikke tage stilling til inhabilitet 
 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 30. januar 2024: 
 
 

 
Bemærkninger til administrationen: 
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DER ER IKKE MERE AT FORETAGE I DEN ÅBNE DEL AF MØDET. 

TAKKE TILHØRERNE (I SALEN OG DEM DER HAR FULGT STREAMINGEN) 
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Sag nr. 13 

Lukket - FORTROLIG - Orientering om status for implementering og drift af Den 

Regionale Sterilcentral 

Talepunkter: 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget, hvor vi fik en grundig gennemgang 
af situationen omkring sterilcentralen af René Priess, vicedirektør på Herlev 
og Gentofte Hospital og formand for styregruppen for sterilcentralen. 
 

• Vi skal i sagen her godkende en tillægsbevilling på 21,4 mio. kr. i 2024, som 

skal finansiere en end-to-end test af inventar og produktionsudstyr, som 

efter udskiftningen af gulvet i den regionale sterilcentral på Rigshospitalet er 

blevet geninstalleret.  

 

• Testen finansieres i 2024 via anlægsreserven, mens en kommende bevilling til 

dækning af udgifterne i 2025 indarbejdes i budgetforslaget for 2025.  

 

• Sagen er fortrolig, da den kan have organisatoriske og personalemæssige 

konsekvenser. 

  

• Er der nogen bemærkninger?  
 

• Kan vi godkende? 
 

Til formandens baggrundsinformation: 

  

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Oplæg fra mødet er vedlagt (bilag 1). 
Anbefalet. 
 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling.  
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 14 

Lukket - FORTROLIG - Forskningsbevilling fra Novo Nordisk Fonden 

Talepunkter:  

 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget, med undtagelse af Enhedslisten, 
der ønskede at tage stilling her i dag på regionsrådets møde. 
 

• Sagen handler om en forskningsbevilling fra Novo Nordisk Fonden, som har 

bevilliget 172 mio. kr. til forskningsprojektet REACT. 

 

• REACT skal udvikle nye metoder til at opdage og forebygge åreforkalkning 

langt tidligere end i dag.  

 

• Forskningsprojektet er et større dansk-spansk projekt forankret på 

Hjertecentret på Rigshospitalet. 

 

• Projektet løber i 2,5 år, og der er fra Novo Nordisk Fonden givet tilsagn om 

yderligere 500 mio. kr., hvis projektet viser den ønskede fremgang, og derfor 

forlænges for yderligere 5,5 år.  

 

• Efter ønske fra tilbudsgiver og af hensyn til det offentlige økonomiske 

interesser er sagen fortrolig indtil offentliggørelse, gennem en 

pressemeddelelse. 

 

• Er der bemærkninger? [Enhedslistens tilkendegivelse] 
 

• Kan vi godkende? 

 
 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 

Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 
 
Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
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Anbefalet af alle partier med undtagelse af Enhedslisten, der forbeholder sig deres stillingtagen til 
regionsrådets behandling af sagen. 
 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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Sag nr. 15 

Lukket - FORTROLIG - Orientering om resultatet af "Bedre tekstilers" arbejde med 

fremtidens uniformer 

Talepunkter: 

• Sagen er anbefalet af forretningsudvalget.  
 

• Region Hovedstaden skal have nye kontrakter for leverance af både tekstiler 

og vaskeriydelser, da de nuværende kontrakter udløber.  

 

• I den forbindelse er projekt ”Bedre tekstiler” igangsat, hvor der er nedsat en 

projektorganisation i regi af Center for Økonomi med en styregruppe under 

ledelse af vicedirektør i Region Hovedstadens Psykiatri, Lone Bjørklund, og to 

arbejdsgrupper med klinisk personale, logistikmedarbejdere og repræsenter 

fra hygiejneorganisationen.  

 

• Forretningsudvalget fik senest forelagt en status på arbejdet på deres møde 

den 5. december 2023. 

 

• Projektet har arbejdet ud fra tre pejlemærker: Kvalitet (herunder f.eks. 

komfort og funktionalitet), leverancesikkerhed og miljøhensyn.  

Derudover har projektet arbejdet med anbefalinger vedr. logistikløsninger på 

hospitalerne. 

 

• Sagen er fortrolig af hensyn til den igangværende udbudsproces og forventes 

først at kunne offentliggøres samtidig med offentliggørelsen af udbuddet. 

Der planlægges en særskilt kommunikationsindsats på regionens hospitaler 

målrettet de berørte medarbejdere.  

 

• Er der bemærkninger? 
 

• Kan vi godkende? 
 
 

Til formandens baggrundsinformation: 

 

POLITISK BEHANDLING: 
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Regionsrådets beslutning den 14. maj 2024:  
 

Forretningsudvalgets beslutning den 7. maj 2024: 
Anbefalet. 
Christoffer Buster Reinhardt (C) og Jesper Hammer (D) deltog ikke i sagens behandling. 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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DER ER HEREFTER IKKE MERE AT FORETAGE I DETTE MØDE. 

  

Sag nr. 16 

Underskriftsark  

Talepunkter: 

Husk elektronisk underskrift 

 

Til formandens baggrundsinformation: 

POLITISK BEHANDLING: 

 
 

Bemærkninger til administrationen: 
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TIL INTERNT BRUG I CENTER FOR POLITIK OG KOMMUNIKATION, NÅR DREJEBOG UDARBEJDES 

 

• Afstemning: 

• For: 

• Imod: 

• Undlader: 

 

 

TIL INTERNT BRUG I CENTER FOR POLITIK OG KOMMUNIKATION, NÅR DREJEBOG OMDANNES TIL 

”BESLUTNINGER” 

 

Protokollering RR- Rækkefølgen af tekst (i de tilfælde hvor det er relevant): 

1. Udvalg og dato for mødets afholdelse 

2. Eftersendt/omdelt materiale samt oplæg fra mødet, inkl. bilagsnr. 

• Der var omdelt/eftersendt supplerende notat/materiale (bilag X). 

3. Besøg/oplæg på mødet (medmindre det står i baggrundsafsnittet i sagen) 

• Oplæg fra mødet er vedlagt (bilag X). 

4. Information om eventuel inhabilitet hos medlemmer 

• Regionsrådet godkendte, at Hans Hansen (V) erklærede sig inhabil, og Hans Hansen (V) forlod 

mødelokalet under sagens behandling. 

5. Ændringsforslag og afstemninger – hvad blev der stemt om, og hvem stemte hvad 

Hvis der er fremsendt skriftligt ændringsforslag. 

• Formanden satte Enhedslistens ændringsforslag til afstemning (bilag X): 

• Enhedslistens ændringsforslag var herefter bortfaldet / godkendt. 

 

Hvis der på mødet bliver fremsat mundtligt ændringsforslag. 

Eksempler på afstemninger til RR:  

Formanden satte indstillingspunkt x til afstemning:  

For stemte: A (9), B (5), C (10), D (1), F (4), M (1), O (1), V (3), Ø (6) og Anne Ehrenreich (ufp), i alt 

41.  

Imod stemte: 0.  

Undlod at stemme: 0.  

I alt 41.  

Indstillingen var herefter godkendt. 
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• Venstre fremsatte følgende ændringsforslag: 

• Venstres ændringsforslag var herefter bortfaldet / godkendt. 

 

Hvis der stemmes om den samlede indstilling. 

• Formanden satte indstillingen til afstemning: 

• Indstillingen var herefter bortfaldet / godkendt. 

 

Hvis der er ønsket delt afstemning. 

• Formanden satte indstillingspunkt X til afstemning: 

• Indstillingens punkt X var herefter bortfaldet / godkendt. 

 

Afstemningens opstilling: 

• For stemte: A (9), B (5), C (10), D (1), F (4), M (1), O (1), V (3), Ø (6) og Anne Ehrenreich (ufp), i 

alt 41.  

• Imod stemte: 0.  

• Undlod at stemme: 0.  

• I alt 41. 

6. Selve beslutningen 

• Anbefalet / Ikke anbefalet. 

• Godkendt / Ikke godkendt. 

• Taget til efterretning /Ikke taget til efterretning. 

• Drøftet. 

• Bortfaldet (ved ændringsforslag) 

• Sagen blev udsat. 

• Sagen udgået. 

7. Evt. protokolbemærkning 

• Det Konservative Folkeparti ønskede følgende tilføjet protokollen: 

8. Fraværende og eventuelle stedfortrædere 

Skal stå i alfabetisk rækkefølge ift. partibogstav 

• Anders Andersen (A) og Hans Hansen (V) deltog ikke i sagens behandling. Som stedfortrædere 

deltog Bent Bentsen (A) og Ib Ibsen (V). 

 

 

 


